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                                                                                                                                      _ 

Prosinec 2016                      Zdarma vydává obec Křenovice                       ročník 59  
 

 

Děje se v obci 

 
 V březnu 2016 obec podala žádost na ČD o odprodeji pozemků na horním nádraží 

za účelem realizace parkovacích míst a parčíku. Pozemky je nutno zaměřit a následně 

proběhne připomínkování žádosti dotčenými složkami ČD (majetkové, telematika). 

Zaměření proběhlo za účasti všech dotčených stran, včetně zástupců obce 28.11. 

2016.       
 

 Do konce roku bude zadán projekt na parkovací stání u horního nádraží, podélně 

naproti hlavní budovy. 
 

 Nová parkovací místa byla zbudována u sportovní haly na ulici Na Nivě.  
 

 V uplynulém týdnu opakovaně probíhala zkouška rozhlasu. Cílem je opravit 

nefunkční přístroje a seřídit hlasitost rozhlasu tak, aby byla přijatelná jak pro 

obyvatele, kteří bydlí v jeho blízkosti, tak aby byl rozhlas slyšet také ve vzdálenějších 

místech. Vždy je nutné volit určitý kompromis. Uvítali bychom, kdyby právě v době, 

kdy ke zkoušce dochází, nám občané volali své připomínky. 
 

 Připravujeme projekt na zateplení původní budovy mateřské školky tak, abychom 

mohli využít dotaci Zelená úsporám.  
  

 Na sběrný dvůr byl přijat nový pracovník pan Jaroslav Grega. 
  

 Pokud bude výběrové řízení na kompostéry probíhat podle plánu, budou 

kompostéry dodány zájemcům, kteří se nahlásili na OÚ ve druhé polovině roku 2017. 

 Během zimních měsíců budou probíhat stavební úpravy bývalého bytu u MŠ. 

Otevření nové knihovny v těchto prostorách plánujeme na jaro 2017. 
 

 Centrum společných služeb zahájilo svůj provoz v průběhu měsíce července a 

začalo poskytovat poradenské služby zejména představitelům všech členských obcí 

Křenovický 

zpravodaj 
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(starostům, členům zastupitelstva, pracovníkům obecních úřadů). Je otevřeno i pro 

veřejnost v budově obecního úřadu Hrušky 166, e-mail: mikroregion@politavi.cz. Na 

centrum je možné se obracet s následujícími požadavky: 

- občané: poradenství v oblasti dotací (např. Zelená úsporám, Kotlíkové dotace, 

Modrá úsporám), 

-  spolky: oblasti dotací a zadávání veřejných zakázek, 

-  konzultace a příjem podnětů zaměřených na rozvojové možnosti regionu. 

Konzultační hodiny CSS:  

pondělí 8.00–11.30, 12.30–17.00 (popř. po telefonické domluvě) 

Kontaktní údaje na pracovníky CSS: 

Jaromír Konečný, DiS., manažer CSS – tel. 731 117 833, e-mail: 

konecny@politavi.cz  

Ing. Jana Tůmová, specialista pro rozvoj regionu, tel. 731 118 139, e-mail: 

tumova@politavi.cz 

Sídlo kanceláře: Obecní úřad Hrušky, č. p. 166, 683 52 Křenovice 

 

 

Zasedání Zastupitelstva obce Křenovice, konaného dne 29. 9. 2016 
 

Zasedání obce Křenovice bylo přítomno 7 členů zastupitelstva. 
 

Zastupitelstvo obce Křenovice schválilo: 

– Zprávu kontrolního výboru ze dne 22. 8. 2016. 

– Smlouvu o upsání akcií společnosti VaK Vyškov, a. s. Jedná se o vyrovnání 

podílu obce při realizaci projektu rekonstrukce kanalizace v Křenovicích a napojení 

na ČOV Vyškov v letech 2007–2009. Pro rok 2016 bude uhrazeno 1 230 000 Kč.  

– Rozpočtové opatření č. 4/2016. Opatření bude uloženo u účetní obce Křenovice. 

– Žádost čtyř místních spolků o dotaci na úhradu služeb Sportovní haly od 

1. 1. 2016 do 30. 6. 2016. Dotace bude poskytnuta formou veřejnoprávní smlouvy:  

1) Poskytnutí dotace ve výši 52.450 Kč a uzavření Veřejnoprávní smlouvy 

o poskytnutí dotace s organizací SK ŽS Křenovice.  

2) Poskytnutí dotace ve výši 21.712 Kč a uzavření Veřejnoprávní smlouvy 

o poskytnutí dotace s organizací Tělovýchovná jednota Sokol Křenovice. 

3) Poskytnutí dotace ve výši 19.200 Kč a uzavření Veřejnoprávní smlouvy 

o poskytnutí dotace s organizací Orel jednota Křenovice.  

4) Poskytnutí dotace ve výši 63.000 Kč a uzavření Veřejnoprávní smlouvy 

o poskytnutí dotace s organizací KOS – Křenovské občanské sdružení dětí a mládeže. 

– Smlouvu o zřízení věcného břemene se společností E.ON Distribuce, a. s., na 

stavbu „Křenovice, kabel NN Hošek“. 

– Smlouvu o odběru bioodpadu s firmou Jiří Vrbas, Blažovice, která je 

provozovatelem kompostárny v Blažovicích a je oprávněna nakládat s bioodpady. 

Obec má možnost vozit biologicky rozložitelný odpad (dále BRO) k likvidaci do 

Blažovic za paušální částku 7.000 Kč bez DPH za kalendářní rok v libovolném 

mailto:konecny@politavi.cz
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množství, v r. 2016 bude převzetí a uložení BRO zdarma. V loňském roce obec za 

likvidaci BRO ze sběrného dvora zaplatila cca 75.000 Kč, takže tato nabídka je pro 

obec velmi výhodná. Smlouva se sjednává na dobu neurčitou a cena je platná pro 

roky 2016–2021. 

 

Diskuze 

Bohumil Kříž – Co se bude moct vozit do kompostárny, bude muset být odpad nějak 

upraven? 

Starosta Jan Mozdřeň – Ve smlouvě není kvalita odpadu specifikována, ale je v ní 

odkaz na provozní řád kompostárny, kde je tento odpad definován. Obec provozní 

řád kompostárny panu Křížovi předá. 

Marcela Drápalová – Podle nákladů je pro obec nejvýhodnější, když občané 

bioodpad likvidují doma v domácích kompostérech, méně výhodná je likvidace 

bioodpadu uloženého na sběrný dvůr a nejdražší je svoz kontejnerů na bioodpad 

rozmístěných po obci.   

Bohumil Kříž – Bude obec řešit personální obsazení na sběrném dvoře? P. Situace je 

do budoucna neúnosná. 

Hana Procházková – Zastupitelstvo schválilo přijetí nového zaměstnance na sběrný 

dvůr. Poprvé nastoupil v sobotu 1. 10. 2016. Vše je domluveno s místostarostou 

Petrem Maděrou. 

Bohumil Kříž – Upozornil, že v rozhlase bylo pozdě hlášeno uzavření sběrného dvora 

ve státní svátek 28. 9. 2016. 

Tajemnice Ludmila Veselá – Informace byla v předstihu zveřejněna v aktualitách na 

webových stránkách obce, vyvěšena na sběrném dvoře. Hlášeno bylo mimořádně 

v úterý 27. 9.  

Lukáš Zvěřina – Navrhuje doplnit k provozní době informaci, že připadne-li na středu 

či sobotu svátek, bude v tyto dny sběrný dvůr uzavřen. 

Paní Blašková – V travnatém pásu na ulici Široké mezi cestou a zahradami zůstal 

pařez po vykácené třešni. Drolí se, hrozí úraz. 

Starosta Jan Mozdřeň – Petr Maděra situaci prověří na místě. 

Regina Kokešová podala informaci o letošním vyhodnocení „cykloakce“, které 

proběhlo 28. 9. 2016 v Kobeřicích a poděkovala obci za upomínkové předměty. 

Z Křenovic se zúčastnilo 26 občanů.  

 

 

Zasedání Zastupitelstva obce Křenovice, konané dne 15. 11. 2016  
 

Zasedání obce Křenovice bylo přítomno 8 členů zastupitelstva. 
 

Zastupitelstvo obce Křenovice schválilo: 

– Přidělení dotace od poskytovatele Ministerstva financí na akci „Rozšíření 

kapacity ZŠ a MŠ Křenovice“ v celkové výši 9 128 000 Kč. 

– Rozpočtové opatření č. 6/2016. Opatření bude uloženo u účetní obce Křenovice. 
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– Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo na akci „Přístavba ZŠ Křenovice“ s firmou 

1. VASTO spol. s r. o. Vsetín. 

– Podání žádosti o dotaci z programu MŠMT „Podpora materiálně technické 

základny sportu“ na akci „Rekonstrukce sportovní haly Křenovice“ 

a spolufinancování projektu z rozpočtu obce ve výši minimálně 40 % z celkové ceny 

díla.  

Před hlasováním dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným.  

Marie Hladká – Musí být k žádosti zpracován projekt? 

Starosta Jan Mozdřeň – Projekt je určitě výhodou. 

Petr Maděra – Obec má zpracovanou cenovou nabídku pro několik variant 

(2 druhy povrchu – dřevěné parkety, PVC; celková rekonstrukce nebo pouze 

výměna horní vrstvy podlahy). Vzhledem ke stavu podlahy bude stačit pouze 

výměna horní vrstvy, podkladový rošt je v pořádku. Jako vhodnější se jeví 

podlaha z PVC. 

Hana Procházková – Jak je to z hlediska tepelné pohody u PVC podlahy? V hale 

jsou kroužky malých dětí, nebude podlaha „studit“? 

Petr Maděra – Obě podlahy by ležely na roštu – nebudou nalepené na betonu, 

jsou tedy z hlediska tepelné pohody srovnatelné. Z hlediska úklidu a následných 

nákladů vychází rovněž lépe PVC povrch. Životnost PVC je až 20 let.  

– Poskytnutí daru Diecézní charitě Brno, Oblastní charita Hodonín ve výši 

5.000 Kč 

–  Smlouvu o smlouvě budoucí na zřízení věcného břemene se společností E.ON         

 Distribuce a. s., na akci „Křenovice, přípojka NN Vildová“. 

– Souhlas se změnou účelu dotace Sportovně střeleckého klubu Křenovice, 

poskytnuté z rozpočtu obce pro částku 5 201 Kč. Původní dotace byla na nákup 

tlakové láhve, střeleckého kabátu, rukavic a dalekohledu. Nyní se klubu naskytla 

příležitost koupit profesionální střeleckou pušku.  

 

Zastupitelstvo obce Křenovice neschválilo (5 pro, 2 proti, 1 se zdržel): 

– Poskytnutí daru Brněnskému městskému střeleckému sboru se sídlem v Brně, ve 

výši 5 000 Kč na vybudování pomníku panu Vlastimilu Schildbergrovi na 

vojenském pohřebišti na brněnském ústředním hřbitově. Pan Vlastimil 

Schildberger byl vojenským historikem, soudním znalcem militárním a jedním ze 

zakladatelů klubů vojenské historie. Předsedající navrhl poskytnout Brněnskému 

městskému střeleckému sboru neúčelový dar ve výši 5 000 Kč 

– Oldřich Bartošek – Pan Schildberger byl významnou osobností, zabýval se 

napoleonskou historií, ale i první i druhé světové války. Několikrát přispíval 

články i do Křenovického zpravodaje. 

 

Diskuze 

Paní Čermáková – Součástí volebního programu byla výstavba penzionu pro 

důchodce v Křenovicích do konce volebního období. Kdy se začne stavět?  
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Starosta Jan Mozdřeň, Petr Maděra, Hana Procházková – Do konce volebního 

období určitě penzion stát nebude. Nejedná se o jednoduchou záležitost nejenom 

z pohledu stavby, ale i režimu a provozu zařízení. Do konce roku bude ustanovena 

pracovní skupina, která bude projekt řešit. Musí se předem stanovit režim zařízení 

a určit jaký typ ubytování bude poskytován. Jaké služby bude nabízet, pro koho bude 

dům určen, kdo ho bude provozovat, jak bude financována stavba, provoz apod. 

Existují různé druhy podpor a dotací, ale nyní není podporováno sociální bydlení. 

Pokud by obec začala stavět teď, musela by celou stavbu financovat sama. Pro obec 

by bylo vhodnější mít připravený projekt a pokusit se financování zajistit z dotací, 

budou-li vypsány – tak, jak tomu bylo letos v případě rozšíření ZŠ. 

Paní Čermáková – Upozorňuje opakovaně na plné hnědé kontejnery na bioodpad. 

Obec by jich měla zajistit víc. Některé obce mají biopopelnice u domu, proč tomu tak 

není v Křenovicích? Navrhuje, aby se foto zpravodaj Barevné Křenovice nedával do 

domácností zdarma, ale aby si ho občané kupovali za 50 Kč. Spousta lidí ho nečte a 

hned vyhazuje, uspořené peníze by se daly použít na likvidaci bioodpadu. 

Starosta Jan Mozdřeň – I pokud by byly do sběrných hnízd doplněny další 

kontejnery, budou opět plné. Obec i letos objednala 2 mimořádné podzimní svozy 

„hnědých“ kontejnerů, za které zaplatí téměř 5.000 Kč. 

Hana Procházková – Je předpoklad, že v příštím roce budou občané pro likvidaci 

bioodpadů využívat také vlastní kompostéry, o které projevili zájem.  

Pan Partyka – Kdy bude obec opravovat plot kolem zadní části hřbitova – dírami 

lezou na hřbitov psi a kočky. Stížnost na úklid na hřbitově – listí se pouze odfoukává 

na hroby a neuklízí se. 

Petr Maděra – S opravou se počítá, letos na ni nezbyly peníze. Správce hřbitova listí 

fouká na hromadu do uliček, následně je odklízí. Upozorní ho, aby ho nefoukal na 

hroby. 

Pan Partyka – Dotaz, zda má obec pravomoc postihovat bezohledné řidiče, kteří 

parkují na travnatých plochách. 

Starosta Jan Mozdřeň – Obec může pouze tak, jako každý občan, kontaktovat policii 

a upozornit na nesprávné parkování. 

Pan Partyka – Dotaz na prostor před hřbitovem (vedle Pospíšilových), uvažovalo se 

zde o vybudování parkoviště. Bude se dělat? 

Marie Hladká – Je zpracovaná parkovací studie, nová parkovací místa by se měla 

budovat, až se místa navržená ve studii vyčerpají. 

Hana Procházková – Místo u hřbitova nebylo doporučeno vzhledem k blízkosti 

křižovatky. 

Dita Hořavová – Upozorňuje na problém s parkováním na ulici Nádražní – auta často 

stojí až do křižovatky, pokud jede od nádraží autobus, je problém se vyhnout. 
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Ohlédnutí za uplynulou sezónou péče o zeleň v Křenovicích 
 

 Rok 2016 se pomalu chýlí ke konci a je na čase shrnout, co se letos v Křenovicích 

událo v oblasti péče o zeleň.  

V oblasti výsadeb se pokračovalo v trendu z předchozího roku. Celkem bylo v roce 

2016 vysazeno 90 nových stromů, 520 sazenic lesních dřevin a 340 keřů. V průběhu 

roku se vysazovalo zejména na těchto lokalitách: 

 Areál bývalého koupaliště: výsadba proběhla na jaře, zahrnovala 66 stromů 

(lípa, dub, javor mléč a klen, vrba, jeřáb prostřední), z toho bylo 16 vzrostlých stromů 

s napěstovanou korunou. Dále 160 sazenic lesních dřevin (olše, javor babyka, habr) a 

240 keřů (střemcha, trnka, hloh, krušina, aj.).  

 Na Spravedlnosti: výsadba souvisela s projektem Naučná stezka "Šibeniční a 

popravčí vrch", který byl spolufinancován z dotace Jihomoravského kraje. Na jaře 

bylo vysázeno 16 stromů (lípy a javor babyka) a 50 keřů (trnka, dřín a růže).  

 U dolního nádraží: zde se jednalo o náhradu za vykácené přestárlé jabloně 

pokácené na jaře. Podzimní výsadba zahrnovala 8 stromů (jeřáb prostřední, třešeň a 

moruše) a 46 keřů (dřín, rakytník, skalník, líska, hloh, hlošina).  

 Mezivodí: v severní části poblíž jezu proběhla podzimní výsadba 

360 poloodrostků (sazenice od 81 cm). Jednalo se o olši, dále lípu malolistou, javor 

mléč a dub letní. S olší se počítá jako s přípravnou rychle rostoucí dřevinou, kterou 

v budoucnu nahradí dlouhověké lípy, duby a javory.  

 Důležitou činností byla v letošním roce následná péče o výsadbu. K vysazeným 

dřevinám se průběžně doplňoval mulč, kontrolovalo se ukotvení stromů ke kůlům a 

ochrana kmene (v nejvíce ohrožených lokalitách kmínky stromů byly opatřeny 

i králičím pletivem), zalévalo se v době sucha. U dřívějších výsadeb se naopak 

postupně odstraňovaly kůly a úvazy. U keřů a sazenic bez individuální ochrany 

kmene se prováděl nátěr repelentem proti poškození zvěří a vysekávala se kolem 

rostoucí tráva. I přes takto vynaloženou péči došlo ke ztrátám, které činily 38 stromů 

z loňské výsadby (16 %). V 16 případech byl příčinou úhynu stromů okus zvěří, v 

důsledku sucha pak uhynulo 13 vysazených stromů, ve zbylých případech šlo 

převážně o špatný sadební materiál. 

 Kromě výsadby a následné péče byly provedeny zdravotní zásahy. Začala 

postupná likvidace invazivní dřeviny pajasanu žláznatého kolem cesty vedoucí po 

hranici z KÚ Zbýšov (pod bývalým trianglem). Kromě likvidace pajasanu se na 

stejném místě počítá s podporou přirozené obnovy porostu hlohu a trnky a výsadbou 

dalších dřevin, která by měla zamezit opakovanému růstu nežádoucích stromů. 

Zdravotní zásah započal také v hájku u cesty do Holubic. Příčinou rozsáhlé probírky 

tohoto porostu je napadení jasanového porostu nemocí chalara a lýkohub. V případě 

ponechání napadených stromů by v budoucnu došlo k rozšíření choroby a ta by 

zapříčinila nutnost plošné likvidace porostu a jeho nové zalesnění. Probírka probíhá 

postupně a bude dokončena v průběhu letošní zimy. 
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 Výbor se kladně vyjádřil k 6 žádostem o kácení stromů na obecních pozemcích 

nebo na pozemcích občanů Křenovic. Ve většině případů se jednalo o stromy 

přerostlé, usychající, poškozené nebo hrozící pádem. 

 V letošním roce obec podala žádost o dotaci na zdravotní zásah v Remízku. Tato 

však z důvodu velkého počtu žádostí nebyla přidělena. Po dohodě s poskytovatelem 

dotace má obec v plánu podat tutéž žádost v roce 2017. 

 Za neméně důležitou věc pro dlouhodobou péči o zeleň v obci též považujeme 

vytvoření Plánu péče o dřevinnou vegetaci v obci, který výbor zpracoval a předložil 

ke schválení zastupitelstvu. Dokument popisuje stav zeleně v jednotlivých lokalitách 

společně s návrhem vhodných opatření pro příslušný rok. Důvodem vypracování bylo 

předejít nahodilému postupu nebo zanedbání některé z oblastí, která vyžaduje 

pozornost. Podle takto zpracovaného manuálu se postupovalo při práci v letošním 

roce. Dokument jsme již také aktualizovali a připravili jeho verzi pro rok 2017. 
 

Výbor pro životní prostředí – Marcela Drápalová, Petr Andrýsek, Pavel Šťasta,  

Jan Škrdla – profesní spolupracovník 

 
Centrum společných služeb mikroregionu Ždánický les a Politaví 
 

 Mikroregion Ždánický les a Politaví byl založen již v roce 1995 za účelem 

prosazování společných zájmů členských obcí a podpory všeobecného rozvoje 

regionu. Tento svazek sdružující 27 obcí a měst za dobu své existence realizoval řadu 

úspěšných projektů a akcí, například vytvoření sítě značených cyklotras v regionu, 

každoroční cykloturistickou akci se sbíráním razítek, vydávání řady propagačních 

materiálů, či nejčerstvější projekt Varovného protipovodňového systému v obcích 

mikroregionu.  

 V posledních letech je kladen větší důraz na spolupráci obcí v regionech, neboť je 

zřejmé, že řada projektů a aktivit se společně dá řešit levněji a efektivněji. Také 

odborné nároky na vedení obcí, které přináší časté změny legislativy, se neustále 

zvyšují a administrativní zátěž kladená na obce často přesahuje možnosti vesnických 

úřadů. Dobrovolný svazek obcí Ždánický les a Politaví se jako jeden z celkem 

82 vybraných mikroregionů v ČR zapojil do projektu „Posilování administrativní 

kapacity obcí na bázi meziobecní spolupráce“, který realizuje Svaz měst a obcí ČR. 

Tento projekt je zaměřen na zřizování tzv. Center společných služeb obcí (CSS). 

 Kancelář CSS vznikla i v mikroregionu Ždánický les a Politaví, sídlí od poloviny 

července v budově obecního úřadu v Hruškách. Pracovníci kanceláře poskytují své 

služby především v oblasti výkonu místní správy představitelům všech členských 

obcí (starostům, zastupitelům a pracovníkům obecních úřadů), řeší přípravu 

a realizaci společných aktivit a projektů (např. připravovaný projekt pořízení 

kompostérů do domácností) a v některých oblastech nabízí své služby i veřejnosti. 

Občané se na pracovníky kanceláře CSS mohou obracet například ve věci základních 

konzultací k dotačním programům, dále je možné konzultovat podněty zaměřené na 
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rozvojové možnosti regionu. Kancelář v případě zájmu může poskytnout pomoc 

i místní spolkům, například v oblasti dotací nebo zadávání veřejných zakázek. 

Kontaktní údaje a konzultační hodiny jsou uvedeny v článku Děje se v obci.  

 

Pozvánka do knihovny 
                                               

 Knihy v knihovně se pustily do učeného sporu. 

„Nejdůležitější je umět všecko pojmenovat,“ pravila encyklopedie. „Jako to umím 

já.“ 

„Nejdůležitější je poznat minulost,“ nechal se slyšet historický spis, „abychom se z ní 

mohli poučit.“ 

„Nejdůležitější jsou velké myšlenky,“ ozval se filozofický traktát. „Velké myšlenky 

pohánějí svět!“ 

„Svět pohání láska,“ namítla knížka milostné lyriky, „a já jsem plná lásky!“ 

„Nejdůležitější je pevná víra,“ pronesla přísně modlitební knížka. „Jenom ten, kdo 

věří, bude spasen!“ 

„Jen se tak nenaparujte, laureáti,“ usmál se slabikář. „Kde byste byli, nebýt mne?!“ 
 

                                         Jiří Žáček, Učený spor 
 

 Zimní čas se svými plískanicemi a úbytkem světla je obdobím, které přímo vybízí 

k posezení s dobrou knihou u čaje nebo kávy. Oprosťte se od předvánočního shonu  

a přijďte si pro „mikulášskou nadílku“ knih – jak z místního, tak i výměnného fondu 

Knihovny Karla Dvořáčka ve Vyškově. V pestré nabídce jsou i časopisy (Čtyřlístek, 

Vlasta, Kreativ, Zdraví aj.) a také audio knihy (Lichožrouti, Alenka v kraji divů, 

Králova řeč, Hra o trůny, Stoletý stařík aj.) 
 

Výběr z novinek 
BELETRIE PRO DOSPĚLÉ 

Horáková, Naďa – Tajemství Anny z Lampersdorfu 

Vondruška, Vlastimil – Jáchymovští démoni 

Pekárková, Iva – Multikulti pindy jedný český mindy 

Brown, Sandra – Skryté zlo 

Wiseman, Ellen Marie – Tmavé stěny Willardu 

Pivodová, Kristýna – Dívka, kterou nikdo nehledal 

Kopš, Karel – Následky manželství z lásky aneb 33 tváří dlouhonohé blondýny 

Bečvářová, Barbora – Copatá máma 

Meier, Leslie – Vražda před svatbou 

Harper, Tom – Černá řeka 

Pulley, D. M – Mrtvý klíč 

James, Peter – Stopy smrti 

Klíma, Josef – Splátka životem  

Kovářová, Daniela – Smrt v justičním paláci 

D'Andrea, Luca – Podstata zla – temný thriller z prostředí Dolomit je největším 

debutem od Milénia Stiega Larssona. Přítomnost impozantního prostředí hor, které 
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jsou jak božské, tak démonické, temný styl vyprávění a zápletka plná napínavých 

zvratů až do poslední stránky. 
 

NAUČNÁ LITERATURA PRO DOSPĚLÉ 

Zemanová, Hana – Nová biokuchařka 

Hruška, Ladislav – Vychytávky Ládi Hrušky 

Horálek, Petr – Dobytí jižního hvězdnatého ráje 

Vašíček, Arnošt – Labyrint záhad – nové důkazy o utajené historii Čech, Moravy  

a Slezska doplňuje více než 170 fotografií a ilustrací. 
 

BELETRIE PRO MLÁDEŽ 

Lebeda, Jan – Medovníčkova dobrodružství 

Veselé říkání 
Petiška, Eduard – Jak se Martínek ztratil 

Rowling, J. K. – Harry Potter a prokleté dítě – osmý příběh. O devatenáct let 

později... Harry Potter to nikdy neměl snadné a teď, jako přepracovaný zaměstnanec 

Ministerstva kouzel, manžel a otec tří školáků, to má ještě těžší. 
 

NAUČNÁ LITERATURA PRO MLÁDEŽ 

Murrell, Deborah Jane – Bojovníci 

Frančíková, Renáta – Nebojím se první třídy 
 

 Knihovna bude v letošním roce naposledy otevřena ve čtvrtek 

22. prosince 2016 v době od 12 do 15 hod. 

 Všem čtenářům i návštěvníkům knihovny přeji krásné prožití vánočních 

svátků, hodně štěstí, pohody a hlavně zdraví. 
 

Dagmar Marušincová, Místní knihovna Křenovice, Svárovská ulice 

Půjčovní doba: Úterý          14–18 hod. 

                         Čtvrtek       12–15 hod. 

 

 

Dýně děti zdobily i jedly  
 

 Nazdobit dýni nebo šišku, vyrobit záložku i uplést košík. Také to bylo připravené 

po celou sobotu pro děti i dospělé v Křenovicích.  

 A znovu ve velkém stylu. Na desátém ročníku dětských podzimních dílniček  

v Křenovicich nemohla redakce Vyškovského deníku Rovnost chybět. Společenský 

sál byl v sobotu plný dětí a velmi příjemné atmosféry. Celkem sedm věcí s podzimní 

tematikou můžou vyrábět nejen dětští návštěvníci, kterých přišly desítky. „Dílničky 

máme odstupňované podle složitosti, aby výrobek zvládli i ti nejmenší, a naopak je tu 

také jedna, u které se zabaví i dospělí," ujišťuje Dita Hořavová, která celou akci 

organizuje. Mezi ty nejjednodušší podle ní patří například vyrábění střapců nebo 

papírových přáníček. „Na dalších stanovištích je pak dělání věnců nebo pletení 

košíčků. Nechybí ani zdobení dýní či šišek," vyjmenovává možnosti Hořavová. Podle 

ní za akcí s podzimní tematikou stojí přibližně dvacet lidí. „Všichni jsme tady jako 
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dobrovolníci. Vybrané peníze jdou pak zpátky k dětem v podobě třeba nových 

pomůcek ve školce. Vedení obce nám zároveň vychází vstříc bezplatným propůjčením 

společenského sálu," vysvětluje s tím, že uspořádání podzimních dílniček provázelo 

několik týdnů příprav a plánování. V hlavní roli jsou každoročně dýně. „Dá se říct, 

že je to vlastně taková dýňová akce. Nejrůznějšími technikami je zdobíme, návštěvníci 

si ale můžou dát i třeba dýňovou polévku. Pro děti, které vyrábění omrzí, jsme ve 

druhém sále připravili promítání pohádek," připomíná Alena Růžičková, která za 

celým podzimním setkáním rovněž stojí. Počet návštěvníků obě ženy potěšil. „Dá se 

říci, že se množství lidí, kteří k nám zavítají, každým rokem navyšuje. Snažíme se 

zapojovat  

i mimo křenovické. Letos to vidíme na víc než dvě stovky návštěvníků," shodují se 

organizátorky. Alena Vrbová, která pomáhá u stánku zaměřeného na vytváření 

přáníček, je na setkání už několikátý rok. Připomíná rovnost při výběru jednotlivých 

stanovišť. „Ve fázi příprav máme vždy schůzku s ostatními matkami, na které 

vybereme ty nejzajímavější nápady," zmiňuje Vrbová. Její dcera Tereza Špačková si 

jejich výběr pochvaluje. „Moc se mi na akci líbí. Je skvělé, že si můžu vyzkoušet 

různé techniky u vyrábění okrasných předmětů. Nejvíc mě baví asi zdobení dýní. 

Některé jsou už moc pěkně zpracované," hodnotí osmiletá dívka z Křenovic. To Marii 

Mazlové, která je na dílničkách s desetiletou neteří Kristýnou, nejvíc učarovalo 

obtížné pletení košíčků. „Je to tu moc fajn. Člověk načerpá inspiraci a nápady. 

Chodíme pravidelně třetím rokem. Neteř už je starší, takže zkoušíme právě i ty 

obtížnější výrobky," říká. Uplést takový košíček možná vypadá na první pohled 

jednoduše. „Ve skutečnosti je to ale docela těžké. Výsledek však za poměrně delší čas 

strávený při pečlivém soustředění rozhodně stojí za to," oceňuje Mazlová. Desetiletou 

Kristýnu košíčky rovněž přitáhly. „Je to dnes jednoznačně nejlepší stánek. Až 

dodělám košíček, tak si půjdu nazdobit také nějakou dýni. A možná zkusím i dýňovou 

polévku," usmívá se dívka. 
 

Vyškovské noviny 

 

 

Uplynulý církevní rok ve farnosti v Křenovicích 
 

 Kalendářní rok končí 31. prosince. Církevní rok se však s kalendářním rokem 

neshoduje, začíná první adventní nedělí. Ten právě uplynulý byl papežem Františkem 

vyhlášen rokem Božího milosrdenství. Během tohoto roku si lidé více měli 

uvědomovat milosrdenství, které se jim dostává od Boha a od ostatních. Ale také to 

byl rok, ve kterém se měly projevovat více naše skutky milosrdenství na druhých. 

 O letošních letních prázdninách se uskutečnilo setkání mládeže s papežem 

v polském Krakově, které se neslo právě v tomto duchu a provázeno bylo citátem 

z bible „Blahoslavení MILOSRDNÍ, neboť oni dojdou milosrdenství“ (Mt 5, 7). 

I naše farnost měla na tomto setkání zástupce z řad mladých. Ale i všichni ostatní, 
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kteří se ho fyzicky nezúčastnili, mohli toto téměř dvoumiliónové setkání prožívat 

skrze rozhlasovou stanici Proglas či televizi Noe. 

 V Křenovské farnosti se v uplynulém roce mnoho událo... Proběhla např. farní 

pouť ve spolupráci s místní jednotou Orla na Turzovku a do Prostřední Bečvy, pouť 

do Krakova, noc kostelů, mše sv. za oběti nesvobod a válek, literárně-hudební pásmo 

s názvem Dušičkové rozhovory. Mezi pravidelné každoroční aktivity farnosti patří 

výuka náboženství, setkávání ministrantů, varhaníků, lektorů, farní rady, modlitba 

růžence, křížové cesty, májové pobožnosti, děkovné mše za úrodu, žehnání 

adventních věnců, modlitby matek, dětská schola, či letošní rok začínající farní 

kavárna.  

 Musím vzpomenout již dříve zemřelého pana Jana Adamce, který vedl farní sbor  

a byl jedním z varhaníků v kostele sv. Vavřince. „Nastartoval“ aktivity po stránce 

hudební, v kterých „Bohu díky“ pokračují po jeho odchodu i jiní schopní a obětaví 

farníci. Do různých činností se zapojuje aktivně nespočet farníků, ať jde o úklid 

a květinovou výzdobu kostela či jeho okolí, tak zpěváky, hudebníky, ministranty, 

lektory, vedoucí dětských aktivit při mších, či samotné děti. Patří jim velký dík. 

 V každé farnosti najdeme aktivní věřící, sváteční křesťany i ty „vzdálené“ či 

hledající. Přáli bychom si, aby naše farnost byla živá. Jak se pozná živá farnost? 

Farnost by měla být citlivá na potřeby lidí a mít pro ně otevřené dveře. Toto 

společenství má své úkoly: žít a nést radostnou zvěst evangelia do obce, do školy, do 

práce a na další místa, kde lidé žijí. 

 Vstupujeme do adventní doby, v které se vnitřně připravujeme na blížící se 

Vánoce, kdy nám jesličky říkají, že Bůh se nikdy nevnucuje silou. Z jesliček k nám 

promlouvá Boží něha. Nazíráme v nich Boží milosrdenství, které se stalo tělem, aby 

pohnulo naším srdcem. Přejeme všem pokojná srdce nejen o nastávajících Vánocích. 
 

          Petr Drápal, člen farní rady  

Pozn.:  

Pořad bohoslužeb nejen v adventu a o Vánocích, ale i během celého roku, je 

k nahlédnutí na webových stránkách obce www.obec-krenovice.cz v záložce „Život 

v obci“– „Římskokatolická farnost Křenovice“, na nástěnkách v kostele, u kostela a u 

hřbitova. 

 

 

Něco málo ze statistiky farnosti 
 

 Ve farním kostele bylo pokřtěno 7 dětí, proběhly 2 svatby a se 17 farníky jsme se 

ve farním kostele rozloučili. K prvnímu svatému přijímání přistoupilo 7 dětí. 
 

         O. Kamil Sovadina, farář 

 

 

 

http://www.obec-krenovice.cz/
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ADVENT A VÁNOCE  2016 – Římskokatolická farnost Křenovice 
             

   27.11. 2016 Ne   7.30 a 9.30 hod.  Žehnání adventních věnců 

   27.11.    Ne            17.00 hod.  Adventní koncert v Kapli Panny Marie  

                                                                 Sněžné v Hruškách   

     5.12.    Po            17.00 hod. Mikulášská nadílka v kostele 

         17.12.         So  9.00 - 11.00 hod. Vánoční svatá zpověď (zpovídají dva kněží) 

        24.12.    So  9.00 - 11.00 hod. Betlémské světlo v kostele 

   24.12.    22.00 hod. Půlnoční mše svatá  

   25.12.    Ne   7.30 a 9.30 hod. Boží hod vánoční 

   26.12.    Po   7.30 a 9.30 hod. Svátek sv. Štěpána 

   26.12.          14.00 - 16.00 hod. Otevření  kostela pro návštěvu jesliček                                                                                            

   30.12.   Pá             18.00 hod.  Svátek sv. Rodiny     

        31.12.   So             15.00 hod.   Mše svatá na poděkování za přijatá  

                                                                  dobrodiní v uplynulém roce. Adorace 

        1. 1. 2017   Ne    7.30 a 9.30 hod.  Novoroční mše svatá 

         6. 1. 2017  Pá             18.00 hod.  Slavnost Tří králů, žehnání vody, křídy  

                                                                  a kadidla  

Betlémské světlo v Křenovicích  
 

„To světlo ve tmě svítí a tma je nepohltila.“ (Jan 1, 5)  
 

 Betlémské světlo je jednou z nejmladších vánočních tradic. 

Myšlenka šíření Betlémského světla jako pouta, které spojuje lidi 

dobrého srdce, vznikla v roce 1986 v rakouském studiu ORF ve městě Linz, kde se 

snažili obohatit televizní akci určenou na pomoc postiženým dětem. Před Vánocemi 

proto poslali letadlem do Betléma tělesně postižené dítě, které z baziliky Narození 

přivezlo do Rakouska věčný plamínek. Od té doby je každoročně světlo 

přepravováno ve speciální lampě letadlem do Rakouska, odkud jej pak skauti 

rozvážejí prakticky do celé Evropy.  

 Letošní ekumenická bohoslužba při příležitosti převzetí Betlémského světla ve 

Vídni se uskuteční v sobotu 10. prosince v kostele syrské pravoslavné církve Mor 

Ephrem na náměstí Stefan-Fadinger-Platz. Pro Betlémské světlo se z Brna vydají 

skauti, kteří jej dopraví do České republiky. Již v neděli 11. prosince v 9.00 hodin při 

mši v katedrále sv. Petra a Pavla předají skauti světlo z Betléma do rukou brněnského 

diecézního biskupa Vojtěcha Cikrleho. Po skončení bohoslužby si světélko 

v lucernách či na hořící svíci mohou první zájemci odnést domů. V sobotu 

17. prosince bude za spolupráce dalších skautů rozváženo Betlémské světlo vlaky po 

České republice.  

Motto letošního ročníku Betlémského světla zní Odvážně vytvářet mír. 

 V Křenovicích se Betlémské světlo bude vydávat na Štědrý den v kostele 

sv. Vavřince od 9 do 11 hodin. 

                    Marcela Drápalová 
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Šéfredaktor Proglasu povede konferenci křesťanských rádií  
  

 Pavel Mikšů, který nyní žije se svou rodinou v Křenovicích, byl zvolen 

prezidentem Evropské konference křesťanských rádií. Přestože je to funkce čestná, a 

tedy nehonorovaná, svým významem přesahuje hranice naší země. Podrobnější 

informace přinesl v minulých dnech Katolický týdeník, jehož článek přetiskujeme.  
 

 Šéfredaktor Radia Proglas Pavel Mikšů stane v čele Evropské konference 

křesťanských rádií (CERC).  

 Prezidentem jej zvolili její zástupci na setkání v Římě minulý týden. „Výběr 

chápu jako ocenění práce Radia Proglas i jeho aktivity v rámci evropské konference. 

K té jsme se připojili před několika lety a patříme k jejím tahounům,“ vysvětlil KT 

Pavel Mikšů. Zástupce postkomunistické země povede skupinu, která vznikla 

v Bruselu v roce 1994 a zahrnuje nyní více než 650 rozhlasových stanic z 15 zemí, 

vůbec poprvé.  

 Na návrh stávajícího prezidenta Emmanuela Jousseho, ředitele frankofonní 

rozhlasové sítě RCF, se Pavel Mikšů ujme vedení od října příštího roku. „Zatím se 

budu stávajícímu představenstvu dívat přes rameno,“ potvrdil Mikšů, který se 

domluví několika jazyky. „Ale protože se už řadu let účastním setkání CERC a s jeho 

členy jsem v kontaktu, poměrně dobře se již orientuji,“ dodává šéfredaktor Proglasu.  

 K práci prezidenta CERC patří mj. vedení pravidelných setkání či jednání 

jménem skupiny, tedy například i s vatikánským tiskovým střediskem. V nejbližších 

měsících bude např. třeba doladit status CERC při Radě Evropy. 

 Milan Tesař z Proglasu, dosavadní generální sekretář CERC, ve funkci končí a za 

rok jej nahradí Enrique Campo ze španělského katolického Radia Cope.“   
    

Oldřich Bartošek   
 

  

Vystoupení kreslíře Adolfa Dudka 
 

Dne 15. 11. 2016 se uskutečnilo v Obecním sále představení kreslíře a malíře 

pana Adolfa Dudka. Vystoupení se zúčastnili všichni žáci základní a mateřské školy 

z Křenovic.  

Pan Dudek netradiční interaktivní formou představuje pohádky pro mladší 

diváky, pro starší žáky základní školy je představení pojato jako rychlokurz kreslení. 

Pro žáky bylo vystoupení zadarmo, bylo uhrazeno z finančních prostředků, 

které se každým rokem vydělají na Podzimních dílnách a na akci Pálení čarodějnic.  

Tímto děkuji všem dobrovolníkům, kteří u těchto akcí vypomáhají. Také 

samozřejmě vedení obce za perfektní spolupráci.  

Věřím, že děti si představení užily a peníze se použily na dobrou věc! Těšíme 

se na další akce!  

Za všechny dobrovolníky Zuzana Schořová 
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KŘENOVICKÁ SPOJKA – DOBRÉ ZPRÁVY POD VÁNOČNÍ STROMEČEK 

 

 Zdá se, že mnohaleté úsilí může být završeno příznivým výsledkem pro 

Křenovice. 

Centrální komise Ministerstva dopravy nedávno schválila studii proveditelnosti 

modernizace trati 340, Brno–Veselí nad Moravou, kterou zpracovala Správa 

Železniční Dopravní Cesty.  

 Z pohledu ekonomické efektivity modernizace trati 340 byla vybrána varianta 

rekonstrukce v celé délce trati, včetně elektrifikace. V rámci tohoto dokumentu byla 

prověřována i efektivita „Křenovické spojky“. Byly prověřovány dvě varianty 

z původních osmi. Jedna z verzí „jižních“ a jedna ze „severních“. 

 A nyní to nejdůležitější: Prověření Křenovické spojky prokázalo, že pro provoz 

trati Veselí nad Moravou–Blažovice nemá dostatečný přínos, který by opodstatnil 

vysoké náklady spojené s její realizací!!!  

 To je skvělá zpráva pro všechny, kteří se toto celá léta snaží věcnými argumenty 

dokázat a přesvědčit o tom i odpovědné úředníky a instituce. Takže optimistický 

výhled na další vývoj v této věci, nám dává sílu do dalších kol jednání. 

 

Za dopravní výbor Radim Svoboda 

 

Vyhněte se pokutám, nečekejte a nechte si udělat „technickou“ svého 

kotle na pevná paliva. Servisního technika najdete snadno i na internetu 
 

 Majitelé většiny kotlů na tuhá paliva napojených na teplovodní soustavu 

ústředního vytápění domu mají podle platného zákona o ochraně ovzduší od roku 

2012 novou povinnost, kterou musí splnit do konce letošního roku.  

 Kontroly se dle zákona o ochraně ovzduší vztahují na otopná zařízení s příkonem 

od 10 do 300 kW a teplovodním okruhem, tedy na většinu kotlů na uhlí, dřevo nebo 

jiná pevná paliva v rodinných domech určených k trvalému bydlení i k rekreaci. 

Revize platí i pro krbové vložky, pokud jsou napojené na radiátory  

a s tepelným příkonem od 10 kW výše. Zmíněný zákon o ochraně ovzduší 

(č. 201/2012) říká, že první revize vašeho kotle má proběhnout do 31. 12. 2016, a pak 

každé dva roky.  

 Cílem povinných revizí domácích topenišť je plošné zajištění dobrého stavu, 

hospodárného provozu a bezpečnosti kotlů v každé domácnosti. Jedině kotel 

v dobrém technickém stavu, správně provozovaný a spalující výrobcem určené palivo 

vypouští do ovzduší méně emisí a neměl by tak mj. obtěžovat své okolí nadměrným 

kouřem.  

 Naopak kotle, které nejsou provozovány v souladu s podmínkami výrobce, a tak 

i zákona o ochraně ovzduší, vypouštějí do ovzduší i tisícinásobně vyšší množství 

prachu a rakovinotvorného benzo(a)pyrenu. 
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 Od 1. ledna 2017 si může úřad obce s rozšířenou působností vyžádat potvrzení 

o revizi. V případě nedodržení povinnosti čeká domácnosti postih až do výše 20 tisíc 

korun.  

 Více informací (jak prohlídka probíhá, jak má vypadat doklad o kontrole, seznam 

revizních techniků apod.), naleznete např. na webových stránkách MŽP 

http://www.mzp.cz/cz/news_161011_revize_kotlu 

 

Staré elektro sbíráme 10 let, vydalo by na 700 rozhleden 
 

 Ocelová konstrukce rozhledny na pražském Petříně váží asi 175 tun. Jen ze železa 

získaného z vyřazených elektrospotřebičů, které u nás lidé za posledních 10 let 

předali k recyklaci, by se takových rozhleden dalo postavit 700.  

 Zároveň se takto podařilo „vytěžit“ množství dalších surovin, aniž by se tím dále 

ztenčilo ubývající nerostné bohatství. Díky stále vyspělejším recyklačním 

technologiím se totiž daří získat zpět a znovu využít kolem 90 % materiálů, z nichž 

jsou elektrozařízení vyrobena. Například běžná mikrovlnná trouba je z více než 

poloviny vyrobena ze železa, přibližně 16 % její hmotnosti tvoří sklo a 12 % plasty. 

 Co z domácností mizí a v jakém množství, to je dobře vidět zejména posledních 

10 let, kdy se v České republice vysloužilé elektro systematicky sbírá a recykluje. 

ELEKTROWIN, který je největším českým kolektivním systémem a zajištuje zhruba 

polovinu tuzemského sběru a recyklace, se za tu dobu postaral o sběr a následnou 

recyklaci více než 15 milionů spotřebičů.  

Sesbírané spotřebiče položené jeden za druhým by vytvořily řadu měřící přes 6 000 

kilometrů, takže by se daly hned dva a půl krát vyskládat po obvodu státní hranice 

České republiky. 

Století vytrvalci i jepičí život 

 Některé spotřebiče, které dnes běžně používáme, se v českých domácnostech 

začaly zabydlovat už začátkem 20. století. Patří mezi ně třeba lednice, pračky nebo 

vysavače. Souviselo to s vlnou masového připojování ke vznikající elektrické 

rozvodné síti.  

 Od té doby jim přibyly nové funkce, změnil se design, základní technologické 

principy ale zůstaly stejné. A nedokážeme si bez nich představit každodenní život. 

Potvrdil to i průzkum, který ELEKTROWIN letos uskutečnil. Více než polovina 

dotázaných by si vzala lednici dokonce na pustý ostrov – tak je pro ně 

nepostradatelná. Pětina by ocenila, kdyby jim život Robinsonů zpříjemňovala pračka. 

 Jepičí život mají naopak přístroje s paměťovým nosičem. Typickým příkladem 

byl hit 90. let, videorekordéry systému VHS. Ty velmi rychle vystřídaly CD 

přehrávače, které jsou v posledních letech nahrazovány paměťovými médii.  

 Některá elektrická zařízení, která jsme ještě nedávno mohli vidět jen v muzejních 

sbírkách, se naopak do domácností vracejí. Jsou to hlavně kuchyňské roboty 

s bohatým příslušenstvím pro domácí výrobu nejrůznějších pochutin, které se 

naposledy masově vyráběly ve 30. a 40. letech 20. století. Některé nesou dokonce 

http://www.mzp.cz/cz/news_161011_revize_kotlu
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stejnou značku, je pravděpodobné, že se jejich výrobci inspirovali i ve vlastních 

firemních muzeích. 

Novinka Made in EU 

 I když tedy není většina běžně používaných spotřebičů v českých domácnostech 

žádnou novinkou, stále ještě poměrně nový je způsob, jak s nimi nakládáme po 

skončení jejich životnosti. Když totiž našim předkům dosloužila lednice nebo 

vysavač a skutečně již nešly opravit, zůstávaly dál – „na památku“. Jejich pořízení 

totiž představovalo tak velkou investici, že vyhodit je bylo nepředstavitelné. Kam 

také? 

 K větší obměně domácích spotřebičů začalo v českých zemích docházet až v 60. 

letech minulého století.  

 Ucelený systém jejich sběru a recyklace se ale začal rodit teprve na počátku 

nového tisíciletí, přesněji po roce 2005, tedy právě před deseti roky, kdy se do české 

legislativy promítla tehdy nová evropská směrnice. 

 Díky tomu se staré spotřebiče postupně přestaly házet do popelnic, a když se 

nevešly, vozit na černé skládky. Jinde v Evropě systém fungoval dříve, u nás byly 

vytvořeny základy pouze pro televize, chladničky a zářivky, což byla nová povinnost 

vyplývající z členství v Evropské unii. 

 Na rozdíl od některých jiných direktiv, má ta odpadová jednoduchou logiku. 

Vychází z toho, že nejlepší je odpad, který vůbec nevznikne. Většina toho, čeho se 

zbavujeme, se totiž skutečně dá úspěšně recyklovat a získané suroviny znovu použít.  
 

 

HODNOCENÍ PODZIMNÍ ČÁSTI FOTBALOVÉ SEZÓNY SK KŘENOVICE 
 

 Naše nejmladší naděje trénují dvakrát týdně pod vedením Lukáše Ledviny a 

Jiřího Dočekala, a to k našemu potěšení, v hojném počtu cca 25 dětí od ročníku 

2008–2011. V okresním přeboru mladších přípravek zakončují podzimní část na 

bronzové pozici se ziskem 24 bodů za 10 výher,0 remíz a 2 porážek od městských 

klubů z Rousínova a Bučovic. Celkové skóre aktivní 115:72. 

Starší přípravka byla velkým překvapením. Nejen díky umístění se na prvním 

místě, ale zejména díky předvedené hře, kdy jsou chlapci daleko víc týmem než 

v loňské sezóně. Z celkových jedenácti odehraných mistrovských utkání 10x vyhráli, 

pouze 1 nešťastná prohra s Bučovicemi. Celkem dali 106 gólů, dostali jen 28. Ze 

všech střelců soutěže skončil Honza Cenek na 4. místě s 35 góly a Vojta Štefl na 10. 

místě s 24 nastřílenými brankami. Vedoucí mužstva Milan Štefl by rád pochválil 

kluky za předvedené výkony, bojovnost a přístup ke všem utkáním. Stejně tak děkuje 

oběma trenérům Josefu Jochmanovi a Josefu Kolesnáčovi, kteří se o mužstvo vzorně 

starali. Trenéři obou přípravek velmi oceňují přístup rodičů a všech, kteří se na práci 

s „potěrem“ podíleli. I jim patří velký dík. Pro kluky je to velké povzbuzení a také 

odměna za to, na čem celý rok pracují.  

 Poděkování rodičům a všem, kteří se podíleli na fungování žáků, by rád učinil i 

jejich trenér Michal Podsedník s asistentem Tadeášem Moudrým. Celkové umístění 

žáků je 6. místo původně z 10, nyní jen z 9 týmů. Daň za toto umístění si přinesla 
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určitá propast mezi ročníky, navíc do dorostu odešli 3 chlapci a 1 dívka. Nejlepším 

střelcem je Tomáš Jochman se 6 vstřelenými brankami. 

 Tomáš Pelikán, trenér dorostu, hodnotí uplynulou sezónu vcelku dobře. 

Zazimovali na 2. místě o skóre lepší před Kobeřicemi a o 3 body pozadu za 

Málkovicemi. Střelecky nejproduktivnějším hráčem se stala letní posila z Vyškova a 

rodák z Němčan Filip Kotolan. Všem aktivním hráčům trenér děkuje za pěkné 

umístění a také svému novému asistentovi Adamu Buchovskému, který je jeho 

pravou rukou a neodmyslitelně již patří k vedení dorostu. Vzhledem k tomu, že nutně 

potřebují doplnit stávající kádr, vyzývají čtenáře, zda by nedoporučili nějaké hráče ze 

svého okolí, podmínkou je věk méně než 19 let. 

 Lukáš Obhlídal, trenér B-týmu je spokojen s pěkným 4. místem, kdy během 

třinácti kol nasbírali 22 bodů při skóre 30:26. Béčko vstupovalo do sezóny s velkým 

očekáváním, jelikož se podařilo dobře doplnit tým. Zejména na post gólmana přišla 

velká kvalita, po delším zranění se vrátil na hřiště Petr Hanák, dříve chytající za áčko. 

Do skvělé formy se během podzimu dostal Tomáš Ondrejka, z áčka přišel na post 

stopera Filip Vosmek a opět to tam začalo padat Petru Maděrovi, který je tímto se 

šesti brankami nejlepším střelcem béčka. Cílem pro jaro 2017 je udržení se mezi 

prvními pěti týmy, přičemž si je trenér vědom, že bez tvrdé práce přes zimu 

a zodpovědného přístupu každého z hráčů to určitě nepůjde. Velký dík trenéra 

směřuje k jeho asistentovi Lukáši Ledvinovi. 

 Petr Borovský, trenér A-týmu, hodnotí podzimní působení v krajské soutěži I. B 

třídy více než dobře. Po dvouleté přestávce, kdy hráli okresní přebor, se opět vrátili 

do krajské soutěže. Skupinu složenou ze čtrnácti družstev tvoří převážně týmy ze 

Znojemska. Mužstvo skončilo na 3. místě s 25 body, s aktivním skóre 44:23. 

Z momentálně velmi dobrého kolektivu by trenér rád vyzdvihl opory týmu jako je 

Lukáš Žák – brankář, Marek Kűbl – třetí nejlepší střelec skupiny a Zbyněk Rozkopal. 

Dále se do týmu skvěle zařadili hráči dorosteneckého věku. Trenér by rád poděkoval 

vedoucímu mužstva a zároveň svému asistentovi Marku Břeňovi za obětavost.  

A divákům a fanouškům by chtěl vzkázat, že jejich věčná nespokojenost s výsledky 

týmu rozhodně neprospěje, chtěl by, aby si uvědomili, že hráče každá prohra mrzí, 

samozřejmě by raději vyhrávali, ale ne vždy se daří. Osobně by si přál toto postavení 

týmu minimálně udržet, a když to dobře půjde, v budoucnu si splnit křenovický sen 

a postoupit do vyšší krajské skupiny. 

 Závěrem bych chtěl poděkovat všem hráčům za vzornou reprezentaci, za 

zodpovědný přístup, také všem trenérům a jejich asistentům a v neposlední řadě 

i všem těm, kteří pro fotbal žijí a pracují. 

                                                            Za fotbalový klub předseda  
 

 

Vojenské Dušičky 
 

 V sobotu 12. listopadu před polednem se parkoviště u Ústředního hřbitova 

zaplnilo muži a ženami v historických uniformách. Sešli se, aby jako každý rok 
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oslavili památku zesnulých a padlých, která připadá na 11. listopadu. To je den, ve 

kterém bylo v roce 1918 podepsáno příměří, které ukončilo I. světovou válku. 

 Tentokrát byl program trochu rozsáhlejší. Prvním bodem programu totiž bylo 

odhalení opraveného hrobu, který bude všem přátelům vojenské historie připomínat 

vojenského historika, Vlastimila Schildbergera. Ten zemřel 30. března 2016 ve věku 

78 let. Na opravu hrobu finančně přispěli jednotlivci, kluby vojenské historie a také 

některé obce a města na Slavkovském bojišti. Nezbytnou podmínkou bylo množství 

brigádnických hodin, které absolvovali hlavně členové Brněnského městského 

střeleckého sboru a Klubu vojenské historie Brno. Na úvod malé slavnosti krátce 

promluvil syn zemřelého – Vlastimil Schildberger mladší. Vysvětlil důvod opravy 

hrobu a poděkoval všem dárcům a také těm, kteří se u hrobu sešli. Hrob Vlastimila 

Schildbergera staršího při návštěvě Ústředního hřbitova jistě nevynechají přátelé 

vojenské historie, kteří uznávali jeho přátelskou povahu a odborné kvality. 

 Potom už se šlo po tradiční trase. Pomník vojáků brněnské posádky, pomník 

padlým Rumunům a vojákům Rudé armády, hrob velitele rakousko-uherské ponorky 

korvetního kapitána Rudolfa Singuleho, „sarajevského řidiče“ Leopolda Lojky 

a památník padlých Němců. Všude byly položeny květiny, zapáleny svíčky a vzdána 

vojenská pocta.  

 Účastníci slavnosti, si tak důstojně připomenuli památku zesnulých a padlých 

v obou světových válkách.  
 

František Kopecký, kronikář ve Tvarožné 

 

Pochod Slavkovským bojištěm 
 

 Tuto sobotu 26. 11. proběhl již sedmý ročník pochodu Slavkovským bojištěm. 

Přestože děštivé a vlezlé počasí posledních dní spíše od podobného výletu 

odrazovalo, už v Křenovicích na nádraží se v danou hodinu sešlo nevídané množství 

zájemců. Co mě však překvapilo nejvíc, bylo množství rodičů s poměrně malými 

dětmi. Ty se hned ve vlaku sesedly k sobě a byl jich najednou plný vagón. V Újezdě 

se k nám přidali další příznivci a vojáci v historických uniformách. Po krátkém 

přivítání a výstřelu z děla se početná skupina vydala ke kapli sv. Antonína 

Paduánského, tyčící se nad Újezdem. Zde pronesl několik slov Jaroslav Červinka 

z Křenovic a opět byla vystřelena čestná salva z děla. Přestože počasí ráno 

nevypadalo nijak slibně, udělalo se nakonec pěkně. O to cesta ubíhala příjemněji a 

před desátou hodinou jsme již byli na Mohyle míru. Místní kavárna praskala ve 

švech, neboť zde již čekala další skupina příznivců tohoto pochodu, a to z Brna. 

Protože však vládlo příjemné počasí, většina účastníků si vybalila svoje zásoby a 

posvačila venku. Děti po cestě zaujalo poutavé vyprávění jednoho našeho vojáka a 

před mohylou se kolem něj shlukly a udělali si společné foto. Potom byl rozdán, jako 

obvykle, všem zúčastněným malý písemný test, týkající se Bitvy tří císařů. Vydatně 

posilněná skupina se pak navzdory myslivcům, kteří měli kolem mohyly hon, vydala 

k pomníku Tří císařů nad Zbýšovem. U něj pronesl několik slov starosta Zbýšova, 
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který se celého putování i se svou manželkou a psem, rovněž zúčastil. Na další cestě 

k hromadným hrobům nad Křenovicemi jsme narazili na další skupinu myslivců. 

Úspěšně jsme se probili dál a u hromadných hrobů proběhlo oficiální vyhodnocení 

testu a předání malých odměn ve formě perníčků. Všichni zúčastnění pak obdrželi 

pamětní list. Celé příjemné dopoledne bylo zakončeno v Křenovicích čestnou salvou 

z děla u pomníku M. I. Kutuzova. Pochodu Slavkovským bojištěm se letos zúčastnilo 

cca 80 účastníků a čtyři psi. Fotografie, které pořídil jako vždy pan Maleček ze 

Slavkova, najdete na obecních webových stránkách.  

 Uznání patří především malým dětem, které celou, téměř třináctikilometrovou 

trasu ušly. Děkujeme rovněž všem ostatním zúčastněným a budeme se těšit na příští, 

již osmý ročník.  
 

Oldřich Bartošek  

Pozvánka 
 

Francouzové v Křenovicích 
 

Skupina historického šermu Buhurt a obec Křenovice 

si vás dovoluje pozvat při příležitosti 
 

211. výročí Bitvy tří císařů  
 

do historického ležení francouzských vojsk ve dvoře Obecní hospody, 

k malé šarvátce vojenských jednotek na konci ulice Havlíčkové, 

 na pochod k hromadným hrobům na Zlaté hoře zakončený ohňostrojem, 

k malému pietnímu aktu u božích muk 

a slavnostnímu nástupu a čestné salvě u pomníku M. I. Kutuzova. 

 

 V pátek 2. prosince 2016 od 10 hodin bude improvizované vojenské ležení 

přístupné pro děti ze školky a žáky ze školy, kde jim bude podán odborný a poutavý 

výklad. 
 

 V 16.00 se ležení otevře pro veřejnost. Jako již tradičně zde uvidíte vojáky a 

markytánky ve francouzských a rakouských uniformách kolem táborových ohňů. Ve 

dvoře s dobovými rekvizitami, povozy a kanóny pak spatříte civilisty v historických 

kostýmech, kováře a vojenského kuchaře při opékání selete. V provozu bude rovněž 

střežené dobové vězení pro dezertéry, neposlušné vojáky a jinou podobnou chátru. 

Můžete také nahlédnout do našeho velitelského štábu spojeneckých rusko-

rakouských vojsk upraveného z naší klubovny. Rovněž zde uvidíte plně vybavený 

markytánský vůz, kde se dozvíte, co všechno markytánky pro vojáky zajišťovaly. 

V letošním roce opět posílí naše řady jednotky z Francie a Polska. Nově zde bude mít 

vlastní táborové ležení ruská jednotka, a to na travnaté ploše na rohu křižovatky.  

 Pro návštěvníky nebude chybět prodej svařeného vína a párků v rohlíku. 
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 V 17.40 se jednotky přemístí na konec ulice Havlíčkové, kde předvedou malou 

šarvátku. Tradičně se zde utkají vojáci všech zúčastněných armád Bitvy tří císařů, 

Francouzi proti Rakušanům a Rusům. Ukázka bude s mluveným doprovodem. 
 

 V 19.00 vyjdou jednotky uniformovaných vojáků, kanón tažený koňmi, děti 

s lampióny a ostatní směrem ke Zlaté hoře. Zde u hromadných hrobů vojínů 

slavkovské bitvy uctíme památku padlých, kteří zde již 211 let odpočívají. Při tomto 

pietním aktu budou položeny květiny a vystřelena čestná salva. Zapálením svíček na 

hromadných hrobech si symbolicky připomeneme utrpení všech, kteří zde leží. 

Potom se, jako každoročně, můžete zahřát u velkého ohně svařeným vínem nebo 

teplým čajem. Po krátkém reprodukovaném projevu bude za doprovodu hudby 

odpálen slavnostní ohňostroj. 
 

 V sobotu 3. prosince dopoledne projde průvod francouzských dělostřeleckých  

a pěších jednotek obcí k Božím mukám, k malému pietnímu aktu v 11.00. 
  

   V neděli 4. prosince proběhne v Křenovicích v 9.00 slavnostní nástup 

vojenských jednotek u sochy M. I. Kutuzova v ulici Na Liškově. Zde zazní čestná 

salva s krátkým proslovem, a poté se jednotky přemístí na Mohylu míru ke 

společnému pietnímu aktu. 
 

Za skupinu Buhurt Oldřich Bartošek 
   

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 
 

 

 

 

Dne 6. 12. 2016 do dopoledního Klubíku zavítá SV. MIKULÁŠ  

a přinese dětem drobné dárečky. Přijďte mu zazpívat písničku  

nebo říct pěknou básničku. 

od 9.30 do 11.00 hod. 

Zváni jsou malí i velcí. Vstupné činí 25 Kč za rodinu, členové RC 

Domeček mají vstup zdarma. 
 

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Rodinné centrum Domeček Křenovice svolává 

VALNOU HROMADU 

ve středu 7. 12. 2016 v 17.00 hod. na Orlovně 

K projednání: volba rady, rozpočet, aktivity na rok 2017 

 Zveme všechny členy (které prosíme o potvrzení účasti) a zájemce. Je možné 

přijít s dětmi – hlídání zajištěno. 
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Rodinné centrum Domeček 

zve děti a jejich rodiče na 

VÁNOČNÍ SETKÁNÍ 
V pondělí 19. 12. 2016 

od 17.00 hod. na hřišti u horního vlakového nádraží 

Přivítejme Vánoce zpěvem koled a písniček, pouštěním lodiček ze skořápek, 

ochutnávkou cukroví a setkáním s přáteli…    

Cukroví na ochutnávku vítáno.   

Čaj a svařené víno zajištěny. Vstupné dobrovolné. 

V případě velmi nepříznivého počasí se akce nekoná. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

Folklórní soubory Křenovák a Křenováček  
srdečně zvou své rodiny, přátele i veřejnost na předvánoční program s koledami  

TEN VÁNOČNÍ ČAS 
 

V SOBOTU 10. 12. 2016 

15.30 Křenováček a Křenovák 

17.00 Přípravka, Křenováček a Křenovák 

V SÁLE OBECNÍ HOSPODY 
VSTUPNÉ DOBROVOLNÉ 

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

  Základní organizace Českého zahrádkářského svazu Křenovice 

pořádá 4. ročník 

Vánoční výstavy 
ve Společenském sále 

                  otevřeno: sobota: 10. 12. 2016 od 9.00 do 17.00 hod. 

 neděle: 11. 12. 2016 od 8.30 do 17.00 hod. 

K vidění bude vánoční výzdoba, cukroví a vánočky, jak je umí připravit místní občané. 

Návštěvníci ohodnotí výtvory. Nejlepší budou odměněni praktickými cenami. 

Bazárek použitých věcí možná nabídne hledaný dárek. 

Ve výtvarné dílničce si vyrobíme vánoční dekoraci. 

Dárečky vyberete mezi medovým zbožím, přírodní kosmetikou a mýdly, 

háčkovanými čepičkami, korálkovými dekoracemi a jiným dle nabídky prodejců. 

S přáteli se pobavíme u čaje, kávy nebo medoviny. 

A budeme se těšit na Ježíška                                                     

Svoje výstavní exponáty přineste 9. prosince od 14.00 hod do Společenského sálu. 
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Srdečně Vás zveme na 15. vánoční benefiční koncert 
Vystoupí skupina 

C A R E T A 
host: skupina Karsima 

Sobota 17. 12. 2016 v 19.30 hod. 
Divadelní sál obecní hospody v Křenovicích 

 

Vstupné dobrovolné. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Pozvánka do keramické dílny 
9. –11. 12. 2016 

10–18 hod. 

Srdečně zve Drahomíra Svobodová, Příční 646, Křenovice 

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

V úterý 20. 12. 2016 

v rámci posledního dopoledního Klubíku pořádáme 
 

VÁNOČNÍ BESÍDKU 
 

pro děti a jejich rodiče 

Otevřeno bude výjimečně již od 9.00 do 11.00 hod.  

Přivítáme děti starší i naše nejmenší.  

Přijďte nasát vánoční atmosféru a užít si vánoční tvoření. 

Vstupné činí 25 Kč za rodinu, členové RC Domeček mají vstup zdarma. 
 

 

Rodinné centrum Domeček Křenovice upozorňuje, že v týdnu před Vánocemi se ve 

středu 21. 12. 2016 nebude konat Klubík a ve čtvrtek 22. 12. 2016 nebudou 

v provozu Žížalky. 
 

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

 

Štědrovečerní koledování u betléma 
  

 Štědrý den odpoledne bude opět otevřen dvůr Obecní hospody, kde bude možné 

shlédnout velký malovaný betlém. Na vánoční strom mohou děti zavěsit mezi 

14. a 16. hodinou ozdoby i vlastní výroby.  

 Večer od 23. hodiny, v návaznosti na závěr půlnoční mše svaté, zazní na dvoře 

Obecní hospody opět vánoční koledy. Hrát a zpívat budou Lada Mozdřeňová, Jana 

Póčová, Jiří Pospíšil, Stanislav Hort a Alois Hrabálek. O oheň a zajištění dvora se 

postará Honza Macko. Horký punč pro vás opět uvaří paní Bínová. 
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Připravuje se  
 

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 
pořádaná 

Charitou České republiky 

proběhne 

       v sobotu 7. ledna 2017 od 13 hod. 

              Marcela Drápalová – garant Tříkrálové sbírky v naší obci 

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

Inzerce 
 

Tradiční prodej 

Vánočních stromků 
 

 Vážení občané, jako tradičně i letos se opět 

bude v Křenovicích konat prodej vánočních 

stromků  

v termínu od 10. 12. do 21. 12. 2016, 

a to ve dvoře obecní hospody. 

Prodejní doba je plánována v pracovní dny od 

15.00 do 19.00. V nepracovních dnech od 12.00 

do 18.00. Pokud Vám termín prodejní doby 

nevyhovuje, nebo máte jiný dotaz, kontaktujte 

mne telefonicky na čísle 777 314 436. 

V nabídce bude cca 350 stromů: smrky 

stříbrné, smrky pichlavé za 400 Kč/ks, borovice 

černé za 450 Kč/ks. Zabalení zdarma. Všechny 

stromky mají garantovaný původ z ČR, smrky 

pochází z oblasti jihočeských Dačic, borovice 

z oblasti Kladerub nad Oslavou na Vysočině.  

 Z prodeje vánočních stromků finančně 

podporuji zdravotně a tělesně postižené přes 

brněnský nadační fond Menta. 

 Sledovat mne můžete také na facebooku: 

Z vánočních stromků pro postižené 

Na Vaši návštěvu se těší, Jiří Kyjovský  
 

 

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

Koupím domek se zahrádkou do 30 km od Brna. Opravy nevadí.  Tel. 604 522 895 
 

 

 

 

 

 



24 
 

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Nutně hledám byt ke koupi v Křenovicích.  Tel.: 607 496 359 
 

PNEUSERVIS, prodej pneumatik 

Čištění interiérů automobilů 

Plnění a desinfekce autoklimatizací 

Výměna čelních skel 

Výměna olejů, filtrů, brzdových destiček a kotoučů 

Martin Brázda 
Brněnská 304, 683 52 Křenovice 

Tel: 601 666 659, www.bkservice.cz 

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Pekařství Makovec s. r. o., nabízí volné pracovní místo v obci Velatice  

na pracovní pozici 

Řidič / řidička 
Úvazek: plný 

Provoz: jednosměnný 

Mzda: 18 000 až 22 000 Kč včetně benefitů 

Požadavky: spolehlivost, manuální zručnost, pečlivost, praxe v oboru výhodou, 

zvýšená fyzická náročnost. 

Náplň práce: rozvoz zboží na prodejny a k zákazníkům – Brno a okolí 

Nástup: možný ihned 

Zasílání životopisů na mail.: info@pekarstvimakovec.cz nebo zaslání životopisů 

poštou: pekařství Makovec s. r. o., Velatice 191, 66405 
 

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Sportovní hala 
 

Sobota  3. 12.  Turnaj ve florbale Pořádá FBC Slavkov                                  od 9 hod. 

Neděle  4. 12.  Házená starší dorost Sokol Sokolnice                                     ve 14 hod. 

Sobota 10. 12.    Házená mladší dorost Sokol Sokolnice                                    v 16 hod. 

Neděle 11.12.  Turnaj ve florbale  Pořádá Aligátors Brno                             od 9 hod. 

Úterý   27. 12.  Turnaj ve fotbale Přípravka                                                    od 9 hod.                               

Středa   28.12.  Turnaj ve fotbale Žáci                                                               od 9 hod. 

Čtvrtek  29.12.  Turnaj ve fotbale Muži                                                            od 9 hod. 
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